
ورزشی   9 دوشنبه  27  آذر   1402- 4 جمادی الثانی  1445 - 18  دسامبر 2023 - سال بیست  و دوم - شماره  6158

نخستین طلای تاریخ جهانی 
سوارکاری ایران بر گردن قورچیان

گرشــا قورچیان ملی پوش هنرهای رزمی سواره، مدال طلای مسابقات جام 
جهانی عربستان را بنام ایران ثبت کرد.

ملی پوش ســوارکاری کشورمان، گرشــا قورچیان در رشته هنرهای رزمی 
ســواره برای نخســتین بار مدال طلای جام جهانی هنرهای رزمی سواره که 

درشهر العلا عربستان در حال برگزاری است را از آن خود کرد.
تیم ملی ایران متشکل از علی قورچیان، گرشا قورچیان، فواد اکبری، سلمان 
زارع و پیمان دانشــمندی در مســابقات جام جهانی هنرهای رزمی عربستان 

حضور پیدا کرده است.

 VAR بررسی یک شایعه درمورد داوران عراقی
در دربی ۱۰۲

نــام ۲ داور  قرار نگرفتن 
در   ۱۰۲ دربــی  ویدئویــی 
لیست بین المللی کشور عراق 

صحت ندارد.
 در شــرایطی کــه دربی 
۱۰۲ پایتخت پنجشنبه هفته 
گذشته با تساوی یک بر یک 
تمام شــد، همچنان حواشی 

مربوط به این مســابقه ادامه دارد . جدیدترین این حواشــی نیز مربوط به قرار 
نگرفتن نام زید ثامر و حیدر عبدالحســن، داور و کمک داور ویدیوئی بازی در 

لیست داوران ویدئویی کشور عراق است.
با این وجود علی دهقانی، کارشــناس داوری کشــورمان با انتشار مطلبی 
توضیحاتی را به شــرح زیر در این مورد ارائه کرد: از ســال ۲۰۱8 قسمتی به 
 Video Match Officiall لیســت داوران  بین المللی فیفا اضافه شــد که
نام داشــت و داورانی که مدرک VAR اخذ می کردند در این قســمت اضافه 

می شدند و تا سال ۲۰۲۲ این روند ادامه داشت. 
از سال ۲۰۲3 این لیســت اصلاح شد  و نام داوران فعال از قسمت مقامات 

کمک داور ویدیویی حذف شد و در همان لیست اصلی باقی ماند. 
علیرضا فغانی در لیســت استرالیا و موعود بنیادی فر در لیست ایران مثال 

خوبی برای این ادعا هستند. 
فغانی با دو حضور در جام جهانی و بنیادی فر تنها داور ایرانی دارای مدرک 

کمک داور ویدیویی اسمشان در این قسمت نیست. 
 داوران بازنشســته دارای مدرک VAR که در مسابقات بین المللی در اتاق 
کمک داور ویدیویی فعال هستند اسمشان در لیست مقامات رسمی کمک داور 

ویدیویی به چشم می خورد. 
 در لیست داوران بین المللی عراق، نام داور و کمک داوری که در شهرآورد 

در اتاق کمک داور ویدیویی حضور داشتند وجود دارد.

ساخت مستند مسی و قهرمان جام جهانی
لیونل مسی تابستان گذشته راهی اینتر میامی آمریکا شد. شرکت اپل حق 

پخش مسابقات لیگ آمریکا را برعهده دارد.
این شرکت مشــهور اعلام کرد در حال ساخت یک مستند از حضور لیونل 
مسی در باشــگاه اینتر میامی است. همچنین مستند دیگری در حال ساخت 

است تا مسیر لیونل مسی در جام های جهانی را به نمایش بگذارد.
شــرکت اپل در این مستند چند بخش از زندگی لیونل مسی را به نمایش 
بگذارد. مهمترین بخش درباره جام جهانی ۲۰۲۲ قطر است که اسطوره موفق 

شد آلبی-سلسته را قهرمان دنیا کند.
مسی دارنده 8 توپ طلای بهترین بازیکن دنیاست و بسیاری از کارشناسان 
فوتبــال معتقدند این بازیکن بعد از قهرمانــی در جام جهانی ۲۰۲۲ به عنوان 

بهترین بازیکن تاریخ شناخته شد.

عصبانیت گواردیولا از بازیکنانش 
بعد از توقف دوباره منچسترسیتی

ســرمربی منچسترســیتی تیمش را بــه خاطر اشــتباه های زیــاد برابر 
کریستال پالاس سزاوار نتیجه کسب شده دانست.

منچسترسیتی در یکی از دیدارهای هفته هفدهم لیگ برتر انگلیس میزبان 
کریستال پالاس بود و در پایان برابر مهمانش با تساوی دو بر دو متوقف شد. در 
این دیدار ابتدا شاگردان پپ گواردیولا با گل های جک گریلیش و ریکو لوییس 
پیش افتادند اما در نیمه دوم ماتتا و اولیســه گل های خورده را جبران کردند. 
غیبت ارلینگ هالند نیز یکی از بدبیاری های سیتی بود. این مهاجم ۲3 ساله در 

این فصل لیگ برتر ۱۴ گل زده و در دو بازی قبلی غایب بوده است.
سیتی در این فصل به خاطر دریافت گل بعد از دقیقه 8۰ تاکنون ۹ امتیاز 

را از دست داده است. 
سرمربی منچسترسیتی تیمش را مستحق این تساوی دانست و عنوان کرد 
بازیکنانش بی دقت بودند. گواردیولای عصبانی پس از بازی به خبرنگاران گفت: 

این اسمش بدشانسی نیست. 
حقمان بود این دیدار را نبریم. ما دو امتیاز را از دست دادیم. وقتی این قدر 
بی دقت باشید لیاقت برد ندارید. موقعیت های خوبی را روی دروازه حریف ایجاد 
کردیــم ولی بر خلاف جریان بــازی گل خوردیم. مثل بقیه دیدارهایی بود که 
امتیاز از دست دادیم ولی در نهایت نباید احساسی برخورد کرد. در پایان بهتر 

است صبور باشید و تسلیم نشوید.
منچسترسیتی در شش بازی قبلی اش در لیگ برتر تنها یک برد داشته است 

و کاملا آسیب پذیر به نظر می رسد.
این تساوی باعث شد تا برنده سه گانه فصل قبل با 3۴ امتیاز در رده چهارم 
جدول لیگ برتر قرار گیرد؛ آن هم با یک بازی بیشتر از سه تیم بالای جدول. 
در لیگ برتر، لیورپول با 3۷ امتیاز صدرنشــین است. آرسنال و آستون ویلا نیز 

همگی امروز )یکشنبه( بازی می کنند.
منچسترســیتی اکنون راهی جده عربستان خواهد شــد و باید خودش را 
آماده دیدار با اوراواردز ژاپن در نیمه نهایی جام جهانی باشــگاه ها کند و معلوم 

نیست هالند بتواند در این رقابت ها هم به میدان برود یا خیر.

راه ورود دختر تنیس باز ایران به گرنداسلم استرالیا
تنیس باز  دختــر  تکلیف 
در  حضــور  بــرای  ایــران 
با  استرالیا  جوانان  گرنداسلم 
 ۲۰۲۴ ژانویه  رنکینگ  اعلام 
ماندگار  می شــود.  مشخص 
فرزامی دختر تنیس باز ایران  
به دنبال این اســت که مانند 
جواز  صفی  الزهرا  مشــکات 

حضور در گرند اسلم های جوانان را به دست آورد.  فرزامی با حضور در مسابقات 
بین المللی مختلف در حال جمع کردن امتیاز و بهبود جایگاه خود در رنکینگ 
جوانان اســت. دختر ۱۷ ساله تنیس ایران در حال حاضر در رده ۲۷۹ جوانان 

جهان قرار دارد.
۱۲8 نفر اول رنکینگ، کاندیدای حضور در گرنداســلم هستند. اول ژانویه 
۲۰۲۴ رنکینگ جهانی به روز می شود و نفراتی که سن آنها بیشتر از ۱8 سال 
است، از رنکینگ خارج می شوند از این رو این احتمال است که با خارج شدن 
این نفرات، فرزامی بتواند بهبود جایگاه داشته باشد و جواز حضور در گرنداسلم 
اســترالیا را به دســت آورد. همچنین امتیاز مسابقات j۲۰۰ جوانان هم که در 
کیش برگزار می شــود، می تواند به فرزامی برای حضور در گرنداســلم استرالیا 

کمک کند.
 در صورتی که فرزامی نتواند به گرنداسلم استرالیا برسد، این شانس را دارد 

با گرفتن امتیاز مسابقات دیگر  خودش را به گرنداسلم فرانسه برساند.
فدراسیون ایران در حال حاضر نام ماندگار فرزامی را برای گرنداسلم استرالیا 
ثبت نام کرده اســت اما ۱۴ روز مانده به آغاز این مسابقات جدول مقدماتی و 

اصلی این مسابقات مشخص می شود.
فدراسیون ایران با فدراسیون استرالیا مکاتبه کرده تا دعوتنامه برای فرزامی 

ارسال شود تا او بخشی از کارهای مربوط به اخذ ویزا را انجام دهد.
پیش از این مشکات الزهرا صفی اولین دختر تنیس باز ایران بود که توانست 
به گرنداســلم جوانان راه یابد و باید دید فرزامی می تواند دومین دختر ایرانی 

حاضر در این مسابقات معتبر باشد یا خیر.

اخبارکوتاه

در شــرایطی که تصور می شد اســتفاده از 
VAR منجر به کاهش اعتراضات به داوری 
می شود اما پس از داربی ۱۰۲ این اتفاق رخ 
نداد و تیم ها از این فناوری در جهت نوآوری 

در اعتراضات شان استفاده کرده اند.
به گزارش ایسنا، داربی ۱۰۲ به اولین دیدار 
در تاریخ لیگ برتر تبدیل شــد که سیستم 
کمک داور ویدیویی در آن مورد استفاده قرار 
گرفــت اما با وجود این که تصور می شــد با 
ورود این سیســتم به فوتبال ایران و کاهش 

اشــتباهات داوری، اعتراضات به داوری هم 
کاهش پیدا می کند، نــه تنها این اتفاق رخ 
نداده بلکه شاهد مدل های جدید اعتراض به 
داوری در جریان داربی و پس از آن هستیم.

بخشــی از این رفتارها و اعتراضات ناشی از 
غالب شــدن پدیده هوچی گــری بر فوتبال 
ایران اســت به طوری که اگــر یک نفر داد 
و فریاد بلد نباشــد، محکوم به کنار گذاشته 
شــدن از دایره فوتبال ایران است. حال اگر 
به جای این هوچی گری ها کمی تســلط به 

قوانین و مقررات وجود داشــت، شاید خیلی 
از اعتراضــات رخ نمی داد؛ برای مثال قوانین 
»هند« در فوتبال یا مــوارد ورود VAR به 

تصمیمات داور.
در ایــن بین نبایــد از نقــش خیل عظیم 
کارشناسان داوری در فوتبال ایران گذشت که 
به روز رسانی قوانین بعضی های شان به پاس 
رو به عقب به دروازه بان برمی گردد اما چنان 
در رسانه ها حضور دارند و درباره تصمیمات 
داوری با و بدون VAR اظهار نظر می کنند 

که منجر به دامــن زدن به بخش اعظمی از 
اعتراضات بی مورد به داوری می شوند.

هنوز یادمان نرفته که سوال یک خبرنگار از 
محمود فکری، ســرمربی هوادار در نشست 
خبری دیــدار با پرســپولیس درباره تصویر 
خندان اشــکان خورشــیدی مقابل نیمکت 
سرخ پوشــان در داربی فینــال جام حذفی 
چه حاشــیه ای برای ایــن داور ایجاد کرد. 
نکتــه جالب ماجــرا جایی اســت که خود 
پرسپولیســی ها پس از بازی به درســتی از 

خورشــیدی حمایت کردند اما حالا پس از 
داربی خودشــان در همان نقش تیم هوادار 

عمل می کنند.
 VAR قطعا در بین افرادی که درباره عملکرد
اظهار نظر کرده اند، علیرضا فغانی از همه شان 
قابل استنادتر است چرا که هم تجربه زیادی 
در قضاوت با این سیستم دارد و هم از بهترین 
داوران فوتبال دنیاست. شاید قابل تامل باشد 
که او همه تصمیمات VAR را تایید کرده و 
تنها اشتباه در قضاوت داربی را اخراج نشدن 
امید حامدی فر دانســته، مــوردی که نباید 
توسط VAR بررســی می شد و تیم داوری 
داخل زمین تنها مســئول اعمال نظر درباره 
آن بود چرا که VAR فقط به موارد مشکوک 
به کارت قرمز مســتقیم ورود می کند و هیچ 
کارت زردی، حتــی کارت زرد دوم را مورد 

بررسی قرار نمی دهد.
در چنین شرایطی به تمامی اعضای دو تیم 
پیشنهاد می کنیم که رفتارشان در داربی را 
با یکی از ناموفق ترین تجربه های استفاده از 
VAR  یعنی فوتبال انگلیس مقایسه کنند. 
در جریان کــدام بازی پریمیرلیگ می توانند 
مشابه رفتار ۹۰ دقیقه ای شان در داربی ۱۰۲ 
را پیدا کنند؟ لااقل یک ســوزن به خودتان 
بزنید و بعدش یک جوال دوز به بقیه! طوری 
به این نوع رفتارها عادت کرده اید که هوادار 
فوتبال بیش تر از آن که نگران داوری باشد، 
نگران فردا روزی است که همین بازیکنان در 
جام ملت های آســیا برای تیم ملی به میدان 
می روند و ممکن است دوباره اتفاقات مضحک 
بازی ایران و ژاپن در جام ملت های ۲۰۱۹ را 
تکرار کنند. به عنوان نمونه اگر روزبه چشمی 
قرار باشد رفتارش در داربی را در جام ملت ها 
هم تکــرار کند، قطعا در بازی اول یا دوم دو 
کارته یــا اخراج خواهد شــد. در پایان باید 
گفت که مهم ترین مشکل در داوری فوتبال 
ایران، ضعــف مدیریتی کمیتــه داوران در 
افزایــش دانش فنی داوران، ضعف تجهیزات 
و ضعف فرهنگی فوتبال ایران است؛ مواردی 
کــه اگر رفع شــود، هم اشــتباهات داوری 
کاهــش می یابد و هم دیگر شــاهد اعتراض 
عجیــب و غریب تیم ها بــرای مخفی کردن 
ضعف های شــان نخواهیم بود اما در شرایط 
فعلی، کمتر کسی به این موضوع فکر می کند 
یا جــرات دارد که بگوید، مگر داربی ۱۰۲ از 
نظر فنی چه نکته ای داشت که حالا مشکل 

اصلی آن به VAR تبدیل شده است؟

انتقادات از VAR ادامه دارد

هوچی  باش، پادشاهی کن

تعدادی از اعضای کمیته فنی شــطرنج به دلیل ابهام های 
موجود بر سر اعزام تیم ملی شطرنج نوجوانان به مسابقات 

قهرمانی آسیا از سمت شان استعفا کردند.
به گزارش ایســنا، مســابقات شــطرنج قهرمانی آسیا در 
رده نوجوانان در امارات در حال پیگیری اســت. تیم ملی 
شطرنج ایران با توجه به آنچه فدراسیون اعلام کرد به دلیل 
صادرنشدن ویزا از سوی میزبان با مشکلات زیادی مواجه 
شــد. بعد از صدور ویزا البته با تاخیر برخی از اعضای تیم 
ملی ایران مســابقات سریع و همچنین دور نخست بخش 
استاندارد را از دســت دادند و برخی دیگر به همین دلیل 
از حضور در مســابقات انصراف دادند. تنها روشا اکبری در 
ابتدا به مسابقات اعزام شد و در بخش رپید زیر ۱۲ سال به 
مقام سوم رسید. بعد از این اعزام پرماجرا، برخی از اعضای 
کادر فنی فدراسیون از حضور در کمیته فنی استعفا دادند. 
امیررضا پوررمضانعلی، استادبزرگ شطرنج ایران و مدرس 

فیده، یکی از افرادی بود که از کمیته فنی انصراف داد.
امیررضا پوررمضانعلی در گفت وگو با ایسنا درباره این اتفاق 
اظهار کرد: به هر حال شرایط مسابقات آسیایی از ماه ها قبل 
مشخص می شود و فدراسیون ها می دانند که چه زمانی و در 
کدام کشور برگزار می شود. فدراسیون شطرنج هم قطعا از 
شــرایط اطلاع داشته است. آنها اعلام کردند که از یک ماه 
قبل برای ویزا اقدام کرده اند اما ویزا نرسیده که این موضوع 

برای ما هم نامشخص است.
وی افــزود: من و چند نفر دیگــر از اعضای کمیته فنی از 
رئیس کمیته فنی، مدیر تیم های ملی که عضو کمیته هم 
هستند و آقای افشــاری که سرپرست تیم و عضو کمیته 
فنی اند، پرســیدیم که شرایط و دلایل را توضیح دهند اما 
کســی پاســخگو نبود. برای ما ابهام بود که دلیل آن واقعا 
چیست. به همین دلیل من و سه نفر دیگر یعنی امیرمحمد 

سوزنکار )استاد بین المللی(، محمد نیکوکار )رئیس هیات 
اســتان ایلام( و فاطمه افشار )رئیس هیات استان قزوین( 

انصراف دادیم.
استادبزرگ شطرنج ایران در ادامه افزود: مشکل ویزا نگرفتن 
یک طرف و هماهنگ  نشدن شرایط اعزام طرف دیگر ماجرا 
بود. برخی از بازیکنان در فرودگاه ساعت ها منتظر شدند و 
کســی هم به آنها اطلاع رسانی نکرد که ویزا نیامده و باید 
برگردند به خانه بروند یا برای آنها هتل فراهم شــود. هیچ 
اطلاع رســانی درباره این موضوع نشده بود. به هر حال این 
مســئولیت قاعدتا برعهده افرادی همچون سرپرست تیم، 
مدیــر تیم های ملی، دبیر فدراســیون باید باشــد و نباید 

بازیکنان را این گونه معطل نگه دارند.
پوررمضانعلی افزود: ویزا روز قبل از دور اول استاندارد رسیده 
بود و اگر می خواستند می توانستند با هزینه بیشتر بازیکنان 
را بفرســتند که این اتفاق هم نیفتاد. حداقل آنهایی را که 
شانس بیشتری برای کسب مدال داشتند می فرستادند. سه 
نفر از بازیکنان ملیکا موحدی، سینا موحد و محمدمهدی 
عباسی که خیلی شانس طلا داشتند بعد از اینکه دور اول 
را از دست دادند از حضور در مسابقات منصرف شدند چون 
در هشــت دور دیگر باید بدون باخت بازی می کردند و هر 
باخت آنها را از ســکو دور می کــرد. وی افزود: ویزای تمام 
بازیکنان به جز دو نفر روز قبل از مســابقه استاندارد آمد 
اما فدراســیون به دلیل گرانی بیش از حد بلیت یا نبودن 
بلیت به تعداد نفرات، آنها را به امارات نفرستاد. در صورتی 
که می شــد بازیکنان را گروه  گروه بفرستند. آنهایی را که 
شــانس مقام داشتند، در ابتدا اعزام می کردند تا در شرایط 
بهتری در مسابقات شرکت کنند. کلی از شانس های مقام 
از دست رفت. پوررمضانعلی خاطرنشان کرد: نگرفتن ویزا و 
اینکه چرا ویزاها دیر صادر شد یک طرف ماجرا بود اما رفتن 

بازیکنان بعد از دور اول طرف دیگر اســت. الان تیم ایران 
نصف و نیمه در مسابقات شرکت کرده است. آنها دور اول 
را باخت خوردند و شــانس مدال بسیار کم شد. با از دست 
رفتن دور اول کار برای بچه ها ســخت شــده و چون سن 
بازیکنان هم کم است، هماهنگ کردن آنها کار را سخت تر 

هم می کند.
وی گفت: چرا بازیکنان به این شــکل رفتند و این اتفاقات 
افتاد، برای ما جای سوال است. به هر حال باید اطلاع رسانی 
شود که بازیکنان به فرودگاه بروند یا خیر. اینکه برای آنها 
هتل گرفته شــود یا به خانه بازگردند. اینها مسائل راحتی 
است و الزاما به سرپرســت فدراسیون شطرنج هم مربوط 
نیســت. مســئولان اجرایی باید کارهای مربوطه را انجام 

می دادند که ندادند. در همین شرایط بازیکنانی که ارتباط 
بیشــتری با سرپرســت یا مربی اعزامی داشتند از شرایط 
اطلاع داشته و به فرودگاه نیامده بودند. استاد بزرگ شطرنج 
گفت: مسابقات سه بخش استاندارد، سریع و برق آسا دارد. 
روز اول مسابقات سریع انجام شد که ویزای ایرانی ها نرسید. 
فدراسیون هم برای روز قبل از مسابقات سریع بلیت گرفته 
بود که به دلیل صادرنشــدن ویزا یک بار یا دو بار بلیت ها 
کنســل شد. روزی که مسابقات ســریع شروع شد ویزای 
بازیکنان آمد. فدراسیون هم می توانست بازیکنان را به دور 
نخست برساند. روزی که بلیت صادر شد، دور اول تمام شده 
 بود بیشتر بازیکنان دور اول را باخت داشتند و حتی برخی 

وسط دور دوم رسیدند.

استعفای دسته جمعی کمیته فنی شطرنج پس از اعزام پرماجرا به امارات

انفعال فدراسیون فوتبال و کمیته اخلاق در ماجرای عضو متخلف هیات رئیسه

در حالی که حکم قطعی برای یکی از اعضای هیئت رئیسه 
فدراسیون فوتبال صادر شده اما فدراسیون و کمیته اخلاق 

نسبت به این موضوع هیچ عکس العملی نشان نمی دهند.
به گزارش تسنیم، سازمان بازرسی کل کشور مدت هاست 

که با ارسال دو نامه جداگانه به فدراسیون فوتبال خواهان 
برخورد رکن قضایی فدراســیون با تخلف یکی از اعضای 
هیئت رئیســه شده اما با وجود گذشت بیش از یک سال 
از حکم قطعی، شــاهد انفعال فدراسیون و به ویژه کمیته 

اخلاق هستیم.
این فــرد که تحت عنوان نماینده باشــگاه ها وارد هیئت 
رئیســه شــده و اکنون نیز حضورش در هیئت رئیسه به 
واســطه اتفاقاتی که اخیراً در مــورد او رخ داده با حرف و 
حدیث هایی همراه است، طبق رأی قطعی در تاریخ 6 آذر 

ســال ۱۴۰۱ به بازگرداندن ۴5 میلیون تومان، 55 هزار و 
6۰۰ دلار و 3۷ هزار 6۷۰ یورو محکوم شده است. او البته 
باید همین مبلغ که حدود 5 میلیارد تومان می شود را به 

صندوق دولت واریز کند.
اکنون این پرسش به وجود می آید که دلیل انفعال بیش از 
حد فدراسیون فوتبال در این پرونده چیست؟ چرا کمیته 
اخلاق فدراســیون به این ماجرا ورود نکرده و طبق قانون 
با فردی که محکوم شده برخورد نمی کند؟ چرا فدراسیون 
و رکن قضایی آن در این ماجرا ســکوت اختیار کرده اند؟ 

چه عامل یا عواملی وجود دارد که باعث شــده فدراسیون 
فوتبال در اجرای قانون کوتاهی کند؟

سازمان بازرسی کل کشور چندی پیش دومین نامه را نیز 
در این باره به فدراسیون ارسال کرد و خواهان اجرای قانون 
شد. اینکه پاســخ این نامه ها داده شده یا خیر موضوعی 
است که مسئولان فدراسیون باید به آن پاسخ دهند. نکته 
مهم اما این است که فدراســیون فوتبال ملزم به رعایت 
قانون است و کمیته اخلاق باید به این پرونده ورود کند و 

جلوی تخلفات بایستد.

مشــکل والیبال ایران اینجاســت که بعد از کسب جایگاه 
ششــمی جهان در ســال ۲۰۱۴ و پنجمی در بازی های 
المپیک ۲۰۱6، رنکینگ و جایگاه آن به شدت افت کرده 
و قرار است این وضعیت توسط سرمربی جدید تغییر کند.

به گزارش تســنیم، سرمربیگری تیم ملی والیبال ایران در 
بین مربیان صاحب نام سراســر جهان،  یک چالش بسیار 

محبوب بوده و هست که البته جای تعجب نیست.
یک رسانه ایتالیایی در مورد شرایط تیم ملی والیبال ایران 
نوشت: این کشــور خاورمیانه ای، هر ســال استعدادهای 
جدیدی در والیبال معرفی می کند و تا همین اواخر قدرت 
قابل توجهی در نقشه والیبال جهان بود. مشکل اینجاست 
که بعد از کســب جایگاه ششمی جهان در سال ۲۰۱۴ و 
پنجمی در بازی های المپیــک ۲۰۱6، رنکینگ و جایگاه 
والیبال ایران به شــدت افت کرده و قرار است این وضعیت 

توسط سرمربی جدید تغییر کند.
کاندیداهای پست هدایت تیم ملی والیبال ایران زیاد بودند 
این اسامی برای هر دوستدار والیبال، کاملا آشناست و به 
همین دلیل مسئولان فدراسیون والیبال ایران برای انتخاب 

سه نامزد نهایی، دردسر زیادی داشتند.
در نهایت سه نام واقعاً سرشناس به مرحله نهایی انتخاب راه 
یافتند که برای هر کدام از آنها استدلال های متفاوتی وجود 
دارد. اولین آنها ولادیمیر آلکنو است که قبلًا در سال های 
۲۱- ۲۰۲۰ بــا تیم ملی ایران کار کرده اســت و می تواند 
کاملًا خود را با واقعیت های موجود وفق دهد. نفر دوم این 
لیست، سعید معروف است که سال ها به عنوان مغز متفکر 
و پاســور، تیم ملی را هدایت کرده و این بار قرار اســت به 

عنوان مربی اول، کنار تیم باشد.
نفر سوم، روبرتو پیاتزای ایتالیایی است که سابقه همکاری 
بــا ایرانی ها را ندارد. او اخیــرا هدایت تیم ملی هلند را بر 
عهده داشــته است اما قطعا نمی توان منکر تجربیات او در 
بالاترین سطح مربیگیری جهان شد. پیاتزا اخیرا علاوه بر 
هلند، هدایت باشگاه میلانو ایتالیا را نیز برعهده داشته است 
 A۱ که سال گذشــته در مرحله یک چهارم نهایی سری

ایتالیا، تیم پرستاره پروجا را از دور رقابت ها حذف کرد.
فدراسیون والیبال ایران با سرپرستی وحید مرادی همچنان 
به دنبال تعیین تکلیف نیمکت تیم ملی ایران در 5 ســال 

آینده است.

از زمانی که اتحادیه جهانی، اوزان کشــتی را به المپیکی 
و غیرالمپیکی تقســیم کرده، در آســتانه المپیک شاهد 
جابه جایی وزنی خیلی از مدعیان هستیم که برخی در این 

مسئله ناکام و برخی موفق بوده اند.
به گزارش ایلنا، در ایران هم مثل ســایر کشــورها، امسال 
شــاهد حضور خیلی از مدعیــان اوزان بــالا و پایین در 
وزن هــای المپیکی در مرحله اول چرخه انتخابی تیم ملی 
بودیم. مبین عظیمی هم یکی از این مدعیان بود که پیش 
از این تصور می شــد بخواهد کار خود را در همان وزن ۹۲ 
کیلوگــرم ادامه دهد اما وقتی در فینال لیگ برتر که با دو 
کیلوگرم ارفاق وزنی برگزار می شد، به 86 کیلوگرم آمد و 
موفق شــد محمدجواد ابراهیمی را شکست دهد، تصمیم 
گرفت در چرخه المپیک هم در وزن المپیکی 86 کیلوگرم 

کشتی بگیرد.
او اما در ســاری و در مســابقات دوره ای کــه فاصله بین 
وزن کشی و مســابقه تنها دو ساعت است، عملکرد خوبی 
نداشــت و مقابل عــزت اکبری کشــتی گیر باتجربه 86 
کیلوگرم تن به شکســت داد و باتوجه به شکست اکبری، 
مبین از دور رقابت ها حذف شــد تا مشــخص شــود این 
کشــتی گیر ۹۲ کیلوگرم نمی تواند با قانون فعلی اتحادیه 

جهانی، در وزن المپیکی پایین کشتی بگیرد.
باتوجه به اینکه در چرخه انتخابی سال ۲۰۲۴ این موضوع 
ذکر شده بود که کشتی گیران مدعی اوزان غیرالمپیکی در 

صورت ناکامی در مسابقات کشوری می توانند به وزن سابق 
خــود بازگردند، قطعا با این دیــدگاه مبین عظیمی نیز از 
جمله سرمایه هایی است که حفظ خواهد شد و به احتمال 
فراوان در وزن غیرالمپیکی ۹۲ کیلوگرم نیز به اردوی تیم 

ملی دعوت می شود.
این کشتی گیر سقزی امســال در مسابقات جوانان جهان 
مــدال طــلای ۹۲ کیلوگرم را به دســت آورد. او پیش از 
آن نیــز در جام تختی که در رده ســنی بزرگســالان در 
ارومیه برگزار شــد نیز به عنوان قهرمانی را به دست آورد 
تا شــانس رویارویی با کامران قاســم پور در مرحله نهایی 
انتخابــی تیم ملی را پیدا کند که خودش از این مســابقه 
انصراف داد و ســپس زمانی که احتمال غیبت قاســم پور 
در مســابقات جهانی بلگراد به دلیل آســیب دیدگی اش 
 مطرح شــد، او اعلام کــرد تمرکزش را روی مســابقات 

بازگشت قهرمان کشتی آزاد جوانان جهان به وزن غیرالمپیکیسرمربی جدید والیبال به دنبال جبران افت شدید تیم ملی


